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Darłowo, dnia 20 marca 2025 roku 
 

BR.0002.3.2025 

 

Protokół Nr XV/2025 

z XV sesji Rady Gminy Darłowo IX kadencji 

z dnia 20 marca 2025 roku 

pod przewodnictwem 

Pani Justyny Osses – Przewodniczącej Rady Gminy Darłowo 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 

Przewodnicząca rozpoczęła obrady sesji o godzinie 10
00

, a zakończyła o godzinie 11
58

. 

 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 13 Radnych, co 

stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 

Pan Robert Ciszek Radny Gminy Darłowo był nieobecny, usprawiedliwiony.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo spóźniła się.  

 

/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XV sesji Rady Gminy Darłowo IX kadencji w dniu 20 marca 2025 

roku stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 

W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 

/Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo, 

Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo, 

Pani Izabela Sielska – Zastępca Wójta Gminy Darłowo,  

Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo, 

Pan Maciej Jabłoński – Radca Prawny, 

Pani Halina Przybysławska – Przewodnicząca Rady Seniorów, 

Pan Tomasz Gondek – Prezes Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej Sp. z o. o.                              

w Krupach, 

Pan Rafał Kunysz – Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 

Przestrzennej,  

Pan Marceli Lichacy – Dyrektor Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach, 

Pani Anna Zatorska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie.  

 

/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/ 
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Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo przystąpiła do powołania 

sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 

Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę. 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych, głosując: 

12 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący (radny Wiesław Moskwa). 
Karta do głosowania nieobecnego radnego Roberta Ciszka była niechcący w urządzeniu do głosowania lub jego pobliżu.. 

 

Na protokolantkę Przewodnicząca Rady powołała panią Iwonę Kowalską. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.2.  

Ustalenie  porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Rady przypomniała, że proponowany porządek obrad radni otrzymali                  

z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję.  

 

/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XV Sesję Rady Gminy Darłowo. 

Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 

 

Przewodnicząca poinformowała, że przed sesją na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy                                   

o samorządzie gminnym otrzymała wniosek Wójta o wprowadzenie do porządku obrad 

kolejnych projektów uchwał:  
1. w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2025 rok. Druk Nr 15/2025

XV
 

2. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darowo na lata 2025-

2034. Druk Nr 16/2025
XV

 

3. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na występujący deficyt budżetu 

oraz spłatę wcześniej zaciągniętego kredytu na 2025 rok. Druk Nr 17/2025
XV

 

4. w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.677.2023 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 

września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części miejscowości Boryszewo, w gminie 

Darłowo. Druk Nr 18/2025
XV

 

5. w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/398/98 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 kwietnia 

1998 roku w sprawie powołania Straży Gminnej. Druk Nr 19/2025
XV

 
 

/Wniosek o zmianę porządku obrad stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo przyszła na sesję. 

 

Przewodnicząca Rady zapytała czy są wnioski do porządku obrad?  

Nikt więcej wniosków nie zgłosił.  

 

 



Strona 3 z 52 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła kworum wynoszące 14 obecnych radnych. 

 

 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła następujące głosowania:  

 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 

wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Darłowo na 2025 rok; Druk Nr 15/2025
XV

 było  

14 głosów za, 

0 głosów przeciw i 

0 głosów wstrzymujących, 

czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    

 

 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 

wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2025-2034; Druk Nr 16/2025
XV

 było  

14 głosów za, 

0 głosów przeciw i 

0 głosów wstrzymujących,  

czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    

 

 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 

wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na występujący deficyt budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętego 

kredytu na 2025 rok; Druk Nr 17/2025
XV

 było  

14 głosów za, 

0 głosów przeciw i 

0 głosów wstrzymujących,  

czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    

 

 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 

wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

LXXIII.677.2023 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 września 2023 roku w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla części miejscowości Boryszewo, w gminie Darłowo; Druk Nr 18/2025
XV

 było  

13 głosów za, 

0 głosów przeciw i 

1 głosie wstrzymującym, (radna Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz) 

czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
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Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 

wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

XLV/398/98 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 kwietnia 1998 roku w sprawie powołania 

Straży Gminnej; Druk Nr 19/2025
XV

 było  

14 głosów za, 

0 głosów przeciw i 

0 głosów wstrzymujących,  

czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    

 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że porządek sesji po przyjętych zmianach 

przedstawia się następująco: 

 

Punkt 25 otrzymuje brzmienie:  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2025 rok. 

Druk Nr 15/2025
XV

 

 

Punkt 26 otrzymuje brzmienie:  

Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Darłowo na lata 2025-2034. Druk Nr 16/2025
XV

 

 

Dodaje się punkt 27:  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

występujący deficyt budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętego kredytu na 2025 rok.                     

Druk Nr 17/2025
XV

 

 

Dodaje się punkt 28:  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.677.2023 Rady 

Gminy Darłowo z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części miejscowości Boryszewo, 

w gminie Darłowo. Druk Nr 18/2025
XV

 

 

Dodaje się punkt 29:  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLV/398/98 Rady Gminy Darłowo 

z dnia 24 kwietnia 1998 roku w sprawie powołania Straży Gminnej. Druk Nr 19/2025
XV

 

 

Dodaje się punkt 30:  

Wolne wnioski i zapytania
 

 

Dodaje się punkt 31:  

Zakończenie sesji.
 

 

 

Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad                            

z wprowadzonymi zmianami: 
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W głosowaniu udział wzięło 14 radnych głosując: 

13 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami, 

0 głosów przeciw,  

1 głos wstrzymujący.  

 

Przewodnicząca Rady na podstawie wyników głosowania stwierdziła, że porządek sesji został 

przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

 

Ad. 3.  

Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 17 lutego 2025 roku. 

 

Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do protokołu, wobec 

czego Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół został podpisany bez uwag.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

 

Ad. 4. 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        

z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wita wszystkich 

bardzo serdecznie na dzisiejszej sesji. Poprzednia sesja odbyła się w dniu 17 lutego 2025 

roku, więc nie jest to jakiś długi okres. Pan wójt powiedział, że w międzyczasie przebywał na 

tygodniowym urlopie i nie ukrywa, że dziękuje bardzo serdecznie za to, że udało mu się ten 

urlop spokojnie wypocząć i spełnić. Wójt dziękował bardzo serdecznie za to zarówno 

sołtysom, jak i radnym oraz pracownikom urzędu. W okresie od 17 lutego 2025 roku wójt 

odbył szereg spotkań w urzędzie gminy, które dokładnie są opisane w sprawozdaniu. Pan wójt 

przytoczył tylko te najważniejsze z nich.  

 

W dniu 24 lutego 2025 roku było otwarcie ofert w zakresie wspierania                                                   

i upowszechniania kultury fizycznej i sportu na 2025 rok, co miało skutek w tym, że w dniu                   

3 marca 2025 roku zostały podpisane umowy z tymi, którzy startowali w tym konkursie i w 

tym roku zwycięzcami byli: Gminne Zrzeszenie Ludowe Zespoły Sportowe, Klub Sportowy 

Stocznia Darłowo M&W, Stowarzyszenie Szkoła Tańca S-Ten Ewelina Błażejczyk, Klub 

Kolarski „Ziemia Darłowska”, Klub Biegacza Darłowskie Charty. 

 

W dniu 27 lutego 2025 roku odbyło się spotkanie z przedstawicielem Stowarzyszenia 

Przyjaciół Uzdrowiska Dąbki w sprawie funkcjonowania uzdrowiska, problemów, które 

wynikają z tego uzdrowiska, ale i także artykułów, które pojawiły się na temat zakładów 
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uzdrowiskowych. Pan wójt powiedział, że tu Gmina także jakby podjęła środki zaradcze, żeby 

po prostu odwrócić ten trend, który się pojawił, jakby uważamy nieuczciwej konkurencji. Też 

pojawiły się dzięki działaniu promocji gminy artykuły, które przedstawiają w bardzo 

pozytywny sposób zalety naszego uzdrowiska. Pan wójt powiedział, że naprawdę nasze 

uzdrowisko ma ich dużo.  

 

W dniu 14 marca 2025 roku odbyła się mediacja online z firmą Sorted Sp. z o. o.  

dotycząca inwestycji w Pęciszewku, i Bukowie Morskim. Dotyczy ona naliczonych kar za 

niewykonanie w terminie.  

 

W dniu 19 marca 2025 roku odbył się wywiad z dziennikarzem Radia Plus odnośnie 

inwestycji w naszej Gminie.  

 

W dniu 28 lutego 2025 roku wójt uczestniczył w Zarządzie Darłowskiej Lokalnej 

Grupie Rybackiej. W niedługim okresie Darłowska Lokalna Grupa Rybacka otrzyma 

dofinansowanie z Ministerstwa. Będzie to skutkowało tym, że zaczną się dotacje i udzielane 

będą dofinansowania zarówno samorządom jak i mieszkańcom gminy. Trzeba będzie 

obserwować stronę Darłowskiej Lokalnej Grupy Rybackiej gdyż w przeciągu pól roku mogą 

one się pojawić.  

 

W dniu 4 marca 2025 roku odbyły się Mistrzostwa Gminy Darłowo w Halowej Piłce 

Nożnej Szkół Podstawowych uczniów klas 4-6 z terenu Gminy Darłowo. Pan Wójt 

powiedział, że także wczoraj odbyło się fajne spotkanie na tej nowej hali w Dąbkach, a były 

to alternatywne lekcje WF z Fundacją Moniki Pyrek. Wszystkie dzieci z naszych szkół 

uczestniczyły w tym spotkaniu. Fajna zabawa. Wspaniałe osobowości, bo oprócz Pani Moniki 

Pyrek, Pani Małgorzata Hołub i także inni sportowcy, którzy uczestniczyli w tym spotkaniu.  

 

W dniu 14 marca 2025 roku w Bukowie Morskim odbyły się warsztaty poświęcone 

opracowaniu Strategii Gminy Darłowo nalata 2026-2035. Pan wójt powiedział, że tutaj także 

uczestniczył w tym spotkaniu i dziękuje wszystkim tym, którzy zostali zaproszeni i mieli 

możliwość wspólnej pracy. Pan wójt powiedział, że te warsztaty były rzetelne i była to bardzo 

wytężona praca. Wójt powiedział, że myśli, że ciekawy dokument powstanie na podstawie 

tych danych.  

 

W dniu 19 marca 2025 roku odbyło się wspólne posiedzenie komisji Rady gminy 

Darłowo, w którym wójt uczestniczył.  

 

Pan wójt powiedział, że tutaj też był zorganizowany wyjazd z sołtysami i radnymi i 

samorządowcami z okazji Dnia Sołtysa. Pan wójt powiedział, że są to miłe spotkania, które 

służą wspólnej integracji, żeby nasz samorząd po prostu się bardziej poznał i lepiej 

współpracował. Pan wójt powiedział, że myśli, że będzie to kontynuowane. Przy tym pan 

wójt powiedział, że padł taki pomysł, żeby taki wyjazd odbywał się troszeczkę później, kiedy 

zrobi się troszeczkę cieplej. Pan wójt powiedział, że myśli, że co roku z okazji Dnia Sołtysa i 

następującego po nim Dnia Samorządowca będzie my organizować takie coroczne studyjne 
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wyjazdy, żeby się zintegrować jako samorządność. Pan wójt powiedział, że wyjazd był 

bardzo fajny, gdyż mieli możliwość poznania architektury Bydgoszczy i Torunia, ale przede 

wszystkim podyskutować na określone rzeczy podczas tego wyjazdu.  

 

/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu/ 

 

Pan wójt przedstawił kondycję finansową Gminy Darłowo. Środki do dyspozycji na 

rachunku bankowym wynoszą 4 731 722,90 zł. Wydatki do poniesienia w najbliższych dniach 

na faktury za zakupy i usługi wynoszą 2 279 246,68 zł.  

 

/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 

Na tym punkt zakończono.    

 

 

Ad. 5.  

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 

sesjami. 

  

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na ostatniej sesji Rady 

Gminy Darłowo, która odbyła się w dniu 17 lutego 2025 roku, Rada Gminy podjęła 14 

uchwał, które zostały przesłane do organów nadzoru, czyli do Wojewody 

Zachodniopomorskiego i Regionalnej Izby Obrachunkowej. Wobec przedmiotowych uchwał 

nie stwierdzono naruszeń prawa.  

 

/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych w okresie od 17 lutego 2025 roku stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu/ 
 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo dostrzegła i powitała na sesji 

pana Rafała Kunysza Kierownika Referatu Inwestycji. 

 

 

 

Ad.6. 

Interpelacje.  

 

Pani Przewodnicząca zapytała, czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 

Nikt z radnych się nie zgłosił.  

 

Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 7.  

Odpowiedzi na interpelacje. 

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w ciągu tego miesiąca 

pomiędzy sesjami od 17 lutego 2025 roku do 20 marca 2025 roku zgłoszono trzy interpelacje 

oraz osiemnaście wniosków. Udzielono odpowiedzi na wszystkie trzy interpelacje. Na trzy 

wnioski także udzielono odpowiedzi, a pozostałe dwanaście wniosków jest w trakcie 

rozpatrywania.  

 

/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 
 

Na tym punkt zakończono.     

 

 

 

Ad. 8.  

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 

sesjami.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo przedstawiła informację 

Przewodniczącego z działalności w okresie między sesjami.  

 

/Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.   

 

 

 

Ad.9.  

TRYBUNA OBYWATELSKA. 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tym punkcie.  

Nikt się nie zgłosił.  

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Ad.10.  

Czas dla samorządu. 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tym punkcie?  

Nikt się nie zgłosił.  

Na tym punkt zakończono. 
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Ad.11.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Darłowo.                                

Druk Nr 1/2025
XV

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 

11 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że dwie najbliższe uchwały będą dotyczyły Pani 

Skarbnik. Pan wójt powiedział, że Pani Skarbnik jest bardzo młoda osobą i tutaj chce 

skorzystać także ze świadczenia emerytalnego. W związku z tym musimy podjąć następujące 

kroki prawne. Musimy Panią Skarbnik jako Rada Gminy na wniosek wójta odwołać i 

powołać ponownie. Pan wójt powiedział, że nie ukrywa, że nie widzi współpracy bez Pani 

Skarbnik, która jest osobą która zawsze służyła mu pomocą. Wójt powiedział, że są tutaj od 

oczątku samorządu i myśli, że tutaj w dalszym ciągu będą jeszcze współpracować przez 

określony okres. Wójt tutaj bardzo Radę prosi o to, żeby przegłosować te dwie najbliższe 

uchwały, z których  pierwsza dotyczy odwołania Pani Skarbnik z dniem 20 marca 2025 roku 

z następna uchwała dotyczy powołania Pani Skarbnik od poniedziałki czyli od 24 marca 2025 

roku ponownie na stanowisko Skarbnika Gminy Darłowo.  

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 12 do 

niniejszego protokołu/ 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali:  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darowo powiedziała, proszę 

Państwa.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo podpowiedziała, Radnej pani 

Grażynie, że musi zielony mikrofon przycisnąć na urządzeniu. Proszę bardzo.  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że tych przycisków jest bardzo dużo, 

więc zawsze się myli. Pani radna powiedziała, że ma zastrzeżenia do procedury, a nie do Pani 

Skarbnik, absolutnie, bo Pani Skarbnik wykonuje swoje obowiązki – uważa, że – solidnie, 

natomiast procedura powinna ulec zmodyfikowaniu, ponieważ tak ważny członek jakby 

zarządu, osoby kierujące gminą to jest Pani Skarbnik, Pan Wójt przede wszystkim i Pani 

Sekretarz. To są najważniejsze osoby w Gminie, więc uważa, że radni powinni być wcześniej 

powiadomieni o takiej sytuacji, że Pani Skarbnik przechodzi na emeryturę. Pani Radna 
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powiedziała, że jeszcze raz chciała podkreślić: to tylko w woli temu, ze nie podoba jej się ta 

procedura, bo dowiedzieli się tydzień temu dopiero. To jest krótki okres żeby przemyśleć. 

Radna powiedziała, że jeżeli takie rzeczy się dzieją, będą się działy także i do innych spraw. 

Pani Radna powiedziała, że dowiadują się bardzo późno, a być może maja coś do 

powiedzenia w tej sprawie jeżeli mają to zatwierdzać.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady podziękowała i zapytała czy ktoś jeszcze chciałby 

zabrać głos? 

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że procedura jest zgodna z 

prawem. Pani Skarbnik de facto nie odchodzi, nabywa tylko świadczenie emerytalne, także 

współpraca z Panią Skarbnik będzie i tu nie ma żadnych podszytych kontekstów, żeby tak 

inaczej myśleć. Państwo jako Radni, po prostu każdy z Państwa Radnych ma określone 

możliwości po prostu zagłosowania za lub przeciw uchwale, więc to jest forma wyrażenia 

woli. Jeżeli ktoś uważa, że nie był dostatecznie poinformowany lub nie podoba mu się 

stanowisko objęcia przez Panią Skarbnik lub że ma ustąpić temu stanowisku, może to wyrazić 

w formie głosowania nad uchwałami.  

 

Pan Maciej Jabłoński Radca Prawny powiedział, Szanowni Państwo tutaj jako, że padło tutaj 

stwierdzenie dotyczące braku zachowania procedur, to chciał powiedzieć, że procedury 

wszystkie zostały tutaj w sposób skrupulatny wyczerpane. Tak jak wskazał Pan Wójt to jest 

decyzja wyłącznie Pani Skarbnik, która chce skorzystać – podobnie jak niektórzy członkowie 

rady Gminy – ze swoich powszechnych uprawnień, możliwości przejścia na emeryturę. Także 

tutaj nie ma żadnego zaniechania z czyjejkolwiek strony. Terminy do przekazania 

dokumentów również – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo – zostały Państwu 

przekazane jak wskazał Pan Wójt. Macie Państwo możliwość wypowiedzenia się potem 

kolegialny podejmując głos, ewentualnie wypowiadając się w określony sposób. To po 

pierwsze. Po drugie ze względu na – tak jak Pan Wójt wskazał – na znakomitą współpracę i 

dotychczasowe zatrudnienie tutaj rozważałbym czy podejmowanie jakiś takich dyskusji w 

momencie tak istotnym zawodowym dla Pani Skarbnik jest konieczne. Mówca powiedział, że 

w jego ocenie zbędne. Reasumując Pan Mecenas powiedział, że wszystkie procedury zostały 

zachowane a jeżeli należało by się zachować wobec Pani Skarbnik, to należałoby się 

zachować przyzwoicie.  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że by prosiła 

żeby nie manipulować jej słowami. Radna powiedziała, że nie stwierdziła, że cokolwiek jest 

bezprawne, absolutnie, a tu usłyszała takie dwie odpowiedzi: od Pana Wójta i od Pana 

Prawnika. Pani radna powiedziała, że to nie jest zgodne z prawem bo to wszyscy słyszą. 

Radna powiedziała, że jej chodzi o procedurę, bo uważa, że to jest zgodne z prawem, ale tak 

jak teraz to powiedzenie jest bardzo trafne niezgodne z duchem prawa.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś jeszcze chciałby 

zabrać głos? 
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Nikt więcej się nie zgłosił.  

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Darłowo:  

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

13 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

1 głosie wstrzymującym (Radna Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz) 

podjęła uchwałę w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Darłowo. 

 

/Uchwała Nr XV.102.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Darłowo stanowi 

załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.12.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Darłowo.                            

Druk Nr 2/2025
XV

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie powołania Skarbnika Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 

14 do niniejszego protokołu/  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca rady Gminy Darłowo powiedziała, że już było 

wyjaśniane, także dziękuje Panu Wójtowi.  

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie powołania Skarbnika Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 15 do 

niniejszego protokołu/ 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali:  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darowo powiedziała, ponieważ w 

tym momencie będzie głosować za. Radna powiedziała, że pierwsze jej głosowanie było 

protestem w sprawie właśnie takiej procedury.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś z Państwa 

jeszcze chciałby zabrać głos? 
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Nikt więcej się nie zgłosił.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie powołania Skarbnika Gminy Darłowo:  

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosach wstrzymujących 

podjęła uchwałę w sprawie powołania Skarbnika Gminy Darłowo. 

 

/Uchwała Nr XV.103.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie powołania Skarbnika Gminy Darłowo stanowi 

załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: Gratulujemy! 

 

Na sali obrad rozległy się głośne oklaski.  

Obecni wstali.  

 

Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo powiedziała, że chciała bardzo podziękować 

większości Radzie za podjęcie tych uchwał. Mówczyni powiedziała: „Po prostu chciałam 

zawsze sobie krzyknąć: Jestem na emeryturze!  

Pani Violetta Kolanek powiedziała: „Doczekałam tej emerytury i bardzo wam wszystkim 

dziękuję. Dziękuję, że chcecie dalej ze mną współpracować.”  

 

Na sali obrad rozległy się głośne oklaski.  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział do Pani Skarbnik, że ta 

współpraca – nie będzie powtarzał cały czas – jest właściwa, prawidłowa i po prostu nie 

ukrywa, że myśli, że będą razem dalej. Pan Wójt powiedział do Pani Skarbnik, że pomimo 

tego, że no czasami są trudne decyzje, to Pani Skarbnik go zawsze wspiera, tak samo jak Iza i 

inni pracownicy.  

 

Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo powiedziała: „Vice versa.” 

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział do Pani Skarbnik, że sobie nie 

wyobraża innej osoby na tym stanowisku. Pan Wójt powiedział: „Pani Skarbnik, Violu, 

cieszymy się ogromnie, że będziemy mogli dalej współpracować. Dziękuję.” 

 

Następnie nastąpiła okoliczność wręczania Pani Skarbnik podziękowań i kwiatów.   
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Na sali obrad rozległy się oklaski.  

 

Na tym punkt zakończono.  

 

Ad.13.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu. Druk Nr 3/2025
XV

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że uchwała dotyczy wyrażenia zgody na służebność 

przesyłu w obrębie ewidencyjnym Kopań działka nr 319 i w obrębie ewidencyjnym Słowino 

Słowinko działki nr 183 i 196. Chodzi o rozbudowę sieci telekomunikacyjnej firmy Asta Net. 

Był ten projekt uchwały przedstawiany na komisjach.  

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 

18 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji dotycząca 

projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 

nr 19 do niniejszego protokołu/ 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

służebności przesyłu:  

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  
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0 głosach wstrzymujących  

podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

 

/Uchwała Nr XV.104.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

Ad.14.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości. Druk Nr 4/2025
XV

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 
stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że projekt uchwały dotyczy nieodpłatnego przejęcia od 

Skarbu Państwa czyli Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, który reprezentuje Skarb 

Państwa działki                       w Bukowie Morskim o numerze 25/67. Na tej działce także jest 

usytuowana przepompownia ścieków oraz sieci kanalizacji sanitarnej. Nabycie 

przedmiotowej nieruchomości pozwoli na przebudowę istniejącego systemu odprowadzania 

ścieków i przebudowę już tej starej przepompowni z niezbędną infrastrukturą towarzyszącą.  

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości stanowi załącznik 

nr 22 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji dotycząca 

projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości stanowi załącznik 

nr 23 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Pan Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 

opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości stanowi 

załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
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W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości. 

 

/Uchwała Nr XV.105.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.15.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.698.2023 Rady 

Gminy Darłowo z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla uzupełnienia obszarów 

zabudowy w części obrębu Słowino Słowinko, w gminie Darłowo. Druk Nr 5/2025
XV

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.698.2023 Rady Gminy Darłowo 

z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla uzupełnienia obszarów zabudowy w części obrębu Słowino Słowinko, w gminie Darłowo 
stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że dzisiaj będzie szereg takich uchwał dotyczących już 

uchwał podjętych o przystąpieniu do planu. Na podstawie już umów często podpisanych na 

podstawie poprzednich, stwierdzono, że nie wszystkie działki, które są w Studium zostały 

objęte a część jest po prostu niepotrzebnych bo ich nie będzie dotyczyła zmiana 

przeznaczenia jak tereny rolne. Więc tu są uszczegółowione te załączniki graficzne żeby jak 

największa ilość działek, które są w Studium przeznaczone pod inne cele niż rolne mgły by 

być zmienione. Chodzi tu przede wszystkim o działki budowlane. Jedną z pierwszych takich 

uchwał jest obręb Słowino Słowinko. Będą kolejne projekty uchwał. Na komisjach rady 

pracownik urzędu dokładnie precyzował na czym polegają te zmiany.  
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Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.698.2023 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 

września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla uzupełnienia obszarów zabudowy w części obrębu Słowino Słowinko, w gminie Darłowo 
stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji dotycząca 

projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.698.2023 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 

września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla uzupełnienia obszarów zabudowy w części obrębu Słowino Słowinko, w gminie Darłowo 
stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali.  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że chciałaby 

zając głos w sprawie przekształcania tych działek i do czego ten plan powinien służyć. Pani 

radna powiedziała, że obecnie w planie zagospodarowania nie widać żadnej logiki. Działki 

wzdłuż drogi są wybiórczo przekształcane. Tak samo jest z działkami w środku pola. Na 

przykład przy samym wiatraku jest działka budowlana a dookoła dalej od wiatraka działki 

pozostałe są rolne. Zasady przekształceń powinny być dla wszystkich jasne i każda działka 

powinna być traktowana równo. Pierwszeństwo powinny mieć działki z dostępem do prądu, 

wody i kanalizacji. Przekształcenie wybiórczych działek z dala od dostępu do mediów, 

dobrego dojazdu, powoduje ogromne koszty dla gminy w przyszłości. Dlatego logika 

nakazuje przekształcać areały na przyszłe osiedla a nie pojedyncze działki według nikomu nie 

znanych kryteriów. Priorytetem powinno być przekształcenie działek w zwartej zabudowie 

wiejskiej. Ubywa tam mieszkańców. Pani radna powiedziała, że poldery i depresje przy 

morzu są przekształcane na rozwój turystyki a Gmina się zwija. W szkołach na przykład jest 

za mało dzieci by edukacja mogła być zapewniona na wysokim poziomie. Pani Radna 

powiedziała, że kolejne pokolenia mieszkańców wyjeżdżają ze względu na brak perspektyw, 

w tym całorocznych miejsc pracy. Pani Radna powiedziała, że turystyka w dużej mierze 

zajmują podmioty spoza naszej gminy. Mówczyni powiedziała, że chciała tutaj się odnieść i 

podać przykłady nawet ze Starego Jarosławia. Mówczyni powiedziała, że …(RODO) składał 

kilkakrotnie podania o przekształcenie działki na działkę rolną na działkę budowlaną w 

samym sercu wioski, gdzie wokół są zabudowane domy i nie dostał. Kupił działkę z Gminy 

już prawie za tablicą oznaczenia wioski. Radna zapytała czy to jest prawidłowe 

przekształcanie? Mówczyni powiedziała, że ma poważne wątpliwości do przekształceń. 

Dlaczego dla pewnej grupy się przekształca a nie robi się tego zgodnie z planem? Jest to 
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ominięcie tego Ogólnego Planu. Na chybcika szybko ustalane. Radna powiedziała, że ten Plan 

Ogólny, który będzie obowiązywał od 1 stycznia 2026 roku był planowany, był procedowany. 

Był czas a myśmy tkwili cały czas w Studium ponieważ i do tej pory tkwimy przekształcając 

te działki. Mówczyni powiedziała, że nie jest przeciwko przekształcaniu działek dla ludzi, ale 

chciałaby żeby to było transparentnie i przejrzyście a nie jest. Mówczyni powiedziała, że 

ludzie dostają odpowiedzi ze środka działki, że nie mają racji. Czy to jest prawidłowe? I z 

tym wszystkim musimy się zgadzać. Dowiadujemy się tak jak mówię. Ta procedura trwa. 

Dowiadujemy się to co będzie na sesji tydzień, nieraz trzy dni, bo są nadzwyczajne sesje. 

Dwa dni bo są nadzwyczajne sesje. Nie ma przejrzystości. Radna powiedziała, że nie ma 

zastrzeżeń, że to jest niezgodne z prawem. Radna prosiła, żeby ją zrozumieć i nie wkładać jej 

w usta takich rzeczy. Radna powiedziała, że jest za tym, żeby po prostu każdy mógł 

sprawiedliwie skorzystać z tego. Jeżeli jest w środku wsi to jak bierze i pisze podanie to 

obligatoryjnie mu się to należy. Tam są media. Tam jest dostęp. Koszty takiej działki 

ponoszone przez gminę są naprawdę niewielkie. A działki, które są oddalone od wioski one są 

w pierwszym rzędzie. One tam zajmują te procenty, które są w stosunku do naszego obszaru 

zabudowy. Radna powiedziała, że nie wie jak teraz będzie z tym Planem Ogólnym. Jak ten 

plan potraktuje tych mieszkańców? Czy nie zabraknie nam tych procentów zabudowy żeby 

później przekształcać? Albo – nie wiem – będziemy później płacić odszkodowania tym co 

żeśmy dali a nie będą zgodne z planem. Radna powiedziała, że nie zna się na tym specjalnie, 

ale to, co powiedziała na początku jest prawdą. Powinny podmioty, które tutaj są i płacą 

podatki, to powinny być ulgi podatkowe. Powinno się ten kapitał przyciągać. A u na się nie 

przyciąga kapitału. Tu nie ma żadnych miejsc pracy dla ludzi. Tu nie ma całorocznej pracy. 

Ludzie jeżdżą po 40-50 km do pracy. Radna powiedziała, że to jest godzina dojazdu w jedną, 

godzina dojazdu w drugą.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała do Pani radnej 

Grażyny Marcinkowskiej-Hryckiewicz że rozmawiamy na temat planu.  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że to jest związane z planem. To 

dotyczy planu. To cały czas dotyczy planu ponieważ zabudowa przemysłowa również 

dotyczy planu. Wszystko jest związane. Radna powiedziała, że chciałaby zaznaczyć, że taki 

dojazd takiego młodego człowieka godzinę do pracy i godzinę powrotu to są dwie godziny 

zabrane w wychowaniu swoich dzieci. To jest 10 godzin poza miejscem zamieszkania. 

Powinniśmy naciskać na to, żeby tutaj stworzyć te całoroczne miejsca pacy. A tu wychodzi 

tak, że całorocznym miejscem pracy to największym pracodawcą jest Urząd Gminy Darłowo i 

GZUP. Nie ma większych. Radna podziękowała.  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w kwestii wyjaśnienia bardzo 

ładnie odczytany początek. Ciężko się odnieść. Było tam stwierdzenie, że Gmina się zwija. 

Wójt powiedział, że twierdzi i poda nowe hasło, że Gmina się rozwija. Pan wójt powiedział, 

że to nie jest tak, że te plany to nikt nie wiedział, że się robi. Studium przestrzennego 

zagospodarowania Gmina opracowywała parę lat. Każdy mógł składać wnioski. Były 

spotkania na określonych miejscowościach. Były dyskusje publiczne nad Studium i także 

było przy zatwierdzaniu planu było te Studium wykładane. Były też poprawki. Była to 
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określona procedura też zgodna z prawem. Plan Ogólny, który będzie Gmina podejmowała, 

przystąpienie, będzie powodowało to, że Studium straci ważność. Więc te zmiany, które są 

obecnie przedstawiane dotyczą jeszcze na podstawie Studium, którzy mieszkańcy jakby mają 

wpisane te działki budowlane. Pan wójt powiedział, że jego zdaniem nie fair byłoby, żeby ci 

mieszkańcy mieli zapewnienie w Studium a brak realizacji w planach przestrzennych. Więc to 

właśnie robimy. Każdy będzie musiał i będzie mógł mieć także na etapie późniejszym na 

studium także możliwość składania wniosków o zmianę przeznaczenia.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś z Państwa 

jeszcze chciałby zabrać głos?  

Nikt więcej się nie zgłosił.  

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.698.2023 

Rady Gminy Darłowo z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla uzupełnienia obszarów zabudowy 

w części obrębu Słowino Słowinko, w gminie Darłowo:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.698.2023 Rady Gminy Darłowo 

z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla uzupełnienia obszarów zabudowy w części 

obrębu Słowino Słowinko, w gminie Darłowo. 

 

/Uchwała Nr XV.106.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.698.2023 Rady Gminy 

Darłowo z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla uzupełnienia obszarów zabudowy w części obrębu Słowino Słowinko, w 

gminie Darłowo stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dziękuje radnym, bo jednak 

widzą, że te plany rozwijają Gminę Darłowo. Dziękował za głosowanie za podjęciem 

uchwały.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała, że dziękuje panu 

Wójtowi również że zadbał o mieszkańców, którzy mogą skorzystać z tej szansy.  

 

Na tym punkt zakończono.  
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Ad.16.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.700.2023 Rady 

Gminy Darłowo z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla uzupełnienia obszarów 

zabudowy w miejscowości Zakrzewo, w gminie Darłowo. Druk Nr 6/2025
XV

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.700.2023 Rady Gminy Darłowo 

z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla uzupełnienia obszarów zabudowy w miejscowości Zakrzewo, w gminie Darłowo stanowi 

załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że sytuacja jest analogiczna. Poprawiamy załącznik 

graficzny po to, żeby jak najwięcej obszarów pod budownictwo mieszkaniowe opisanych w 

Studium zostało w tym planie ujęte.  

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.700.2023 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 

września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla uzupełnienia obszarów zabudowy w miejscowości Zakrzewo, w gminie Darłowo stanowi 

załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji dotycząca 

projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.700.2023 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 

września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla uzupełnienia obszarów zabudowy w miejscowości Zakrzewo, w gminie Darłowo stanowi 

załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali:  

 

Pani radna Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że chciała jeszcze zaznaczyć, 

żeby dokończyć swoją wypowiedź. Radna powiedziała, że to te przekształcenia są dla 

wybranej grupy i część tam „okruchów spadło z Pańskiego stołu”. Więc nie należy tego 

zatrzymywać, ponieważ te „okruchy” są bardzo ważne.  
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Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: Mocne słowa, Pani 

Radna.  

 

Pan Henryk Noworolnik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że ma 

czasami wrażenie, że niemądry człowiek powie wszystko co wie, natomiast mądry człowiek 

wie co mówi.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś z Państwa 

jeszcze chciałby zabrać głos?  

 

Nikt więcej się nie zgłosił.  

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.700.2023 

Rady Gminy Darłowo z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla uzupełnienia obszarów zabudowy 

w miejscowości Zakrzewo, w gminie Darłowo:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.700.2023 Rady Gminy Darłowo 

z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla uzupełnienia obszarów zabudowy w 

miejscowości Zakrzewo, w gminie Darłowo. 

 

/Uchwała Nr XV.107.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.700.2023 Rady Gminy 

Darłowo z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla uzupełnienia obszarów zabudowy w miejscowości Zakrzewo, w gminie 

Darłowo stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.17.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.702.2023 Rady 

Gminy Darłowo z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości położonych w 

miejscowości Stary Jarosław, w gminie Darłowo. Druk Nr 7/2025
XV
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/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.702.2023 Rady Gminy Darłowo 

z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla nieruchomości położonych w miejscowości Stary Jarosław, w gminie Darłowo stanowi 

załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że to jest kolejna uchwała i jeszcze będzie bodajże jedna 

z tych uchwał. Analogiczne wytłumaczenie. Chodzi o jak największe w danej miejscowości 

przekształcenie zgodnie z obowiązującym Studium w danym obrębie. Tu chodzi o Stary 

Jarosław. Pan wójt powiedział, że też się cieszy, że jednak po wczorajszych komisjach, gdzie 

Pani radna jedna wstrzymała się, ze jednak dotarły te nasze argumenty, że dzisiaj głosuje 

pozytywnie.  

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.702.2023 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 

września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla nieruchomości położonych w miejscowości Stary Jarosław, w gminie Darłowo stanowi 

załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/ 

 

Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji dotycząca 

projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.702.2023 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 

września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla nieruchomości położonych w miejscowości Stary Jarosław, w gminie Darłowo stanowi 

załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali:  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że chciałaby 

się odnieść do Pana radnego, który jest wykładowcą. Pani radna powiedziała, że ma nadzieję, 

że również wie, co mówi.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś z Państwa 

jeszcze chciałby zabrać głos?  

 

Nikt więcej się nie zgłosił.  

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.702.2023 

Rady Gminy Darłowo z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
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miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości położonych w 

miejscowości Stary Jarosław, w gminie Darłowo:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.702.2023 Rady Gminy Darłowo 

z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości położonych w miejscowości 

Stary Jarosław, w gminie Darłowo. 

/Uchwała Nr XV.108.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.702.2023 Rady Gminy 

Darłowo z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości położonych w miejscowości Stary Jarosław, w gminie 

Darłowo stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.18.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Druk Nr 8/2025
XV

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków stanowi załącznik nr 38 do niniejszego 

protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że Druk Nr 8 dotyczy przyznania dotacji zgodnie z 

wnioskiem, który został złożony. Parafia Rzymskokatolicka pw. Św. Gertrudy w Darłowie 

złożyła wniosek o dotację na fumigację kościoła w Cisowie. Tu mamy określona procedurę. 

Mamy określoną pulę w budżecie na takie dotacje na zabytki. Jest to zabytek na terenie 

Gminy Darłowo w Cisowie. Pan wójt zgodnie z wnioskiem – tu Rada Gminy zatwierdza te 

wnioski – zwraca się do Rady Gminy o pozytywne rozparzenie przedmiotowego wniosku. 

Pan Wójt przypomniał, że Parafia gwarantuje także wkład własny w kwocie 5 700 zł. A 

całość zadania fumigacji wynosi 45 700 zł.  

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji dotycząca 

projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/ 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosach wstrzymujących 

podjęła uchwałę w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

 

/Uchwała Nr XV.109.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków stanowi załącznik nr 41 do 

niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.19.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia i realizacji programu pn.: 

„Karta Mieszkańca Gminy Darłowo”. Druk Nr 9/2025
XV

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia i realizacji programu pn.: „Karta Mieszkańca 

Gminy Darłowo” stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że tu wielka rola będzie sołtysów w tym 
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przedsięwzięciu. Docierały do nas wnioski o to, żeby wprowadzić Kartę Mieszkańca, która 

jednocześnie będzie jakby potwierdzeniem zamieszkiwania na terenie Gminy Darłowo. Karta 

dająca pewne ulgi. Pan wójt powiedział, że tu zaraz będziemy rozmawiali z różnymi 

przedsiębiorcami, żeby taki program lojalnościowy stworzyć dla naszych mieszkańców. 

Jednocześnie  Karta Mieszkańca będzie także służyła do preferencji w Gminie. Między 

innymi parkingi gminne. Chodzi o to, że słyszeliśmy o Dąbkach do czego zaraz przejdziemy, 

gdy będzie kolejna uchwała. Ale także na przykład wynajęcie świetlicy, gdzie myślimy, 

ponieważ chcemy dedykować to do naszych mieszkańców troszeczkę, żeby dla osób spoza 

gminy były te wynajęcia trochę droższe a dla naszych mieszkańców tańsze, żeby tu też były 

właśnie ulgi z Kartą Mieszkańca. Karta Mieszkańca będzie miała taki wzór (pan wójt pokazał 

wydrukowany egzemplarz). Karta bardzo prosta, mieszcząca się w portfelu. Będzie program 

lojalnościowy, który będzie także dostępny na stronie Gminy. Będzie można zobaczyć gdzie 

są ulgi. Czy może na przykład na rehabilitację 5% zniżki z Kartą Mieszkańca, czy nie, czy w 

jakimś sklepie. Pan wójt powiedział, że będziemy starali się pozyskać tych partnerów. Żeby 

uzyskać taką Kartę Mieszkańca można być zameldowanym na pobyt stały na terenie Gminy 

Darłowo lub zamieszkiwać i takim potwierdzeniem będzie pierwsza strona z PIT, gdzie się 

wpisuje miejsce zamieszkania i wtedy wiadomo, że ten podatek idzie na teren gminy 

Darłowo. Pan Wójt powiedział, że nie ukrywa, że to tak działa i bardzo tu radnych prosi o to 

by rozpoczęli ten proces. Było to oczekiwane. Pan wójt powiedział, że nie ukrywa, że były 

takie głosy żeby wprowadzić tą Kartę Mieszkańca no i tutaj dzięki pracownikom urzędu 

mamy. Jeżeli rada Gminy to zatwierdzi, to taka Karta wkrótce się pojawi. Jeżeli uchwała 

dzisiaj będzie przyjęta przez radnych to będzie możliwe już wystąpienie o Kartę w miesiącu 

kwietniu. Bo to będzie miało swoje konsekwencje, bo my chcemy teraz, co później powiemy 

o parkingach w kolejnych uchwałach, żeby to weszło jak najszybciej.  

 

Pan Wiesław Moskwa Radny Gminy Darłowo powiedział żartobliwie, żeby nie wkładać do 

bankomatu.  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo odpowiedział żartobliwie, zniżka na 

oprocentowanie kredytu.  

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wprowadzenia i realizacji programu pn.: „Karta Mieszkańca Gminy 

Darłowo” stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Pan Radny Adam Wasieńko Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 

powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Prawa w sprawie wprowadzenia i realizacji programu pn.: „Karta Mieszkańca Gminy Darłowo” 

stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 
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Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali:  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że uważa, że 

ta Karta rzeczywiście powinna być, że to jest bardzo dobry pomysł, ale ona powinna być 

bardziej rozbudowana. Powinna dotyczyć przedsiębiorców, którzy zechcą tutaj się osiedlić i 

płacić u nas podatki za swoje ośrodki wczasowe. Pani radna powiedziała, że mamy większość 

ośrodków wczasowych, które należą do właścicieli z innych dużych miast. To są właściciele z 

Warszawy, z Poznania, z Wrocławia, więc powinniśmy ich przyciągnąć. Pani Radna 

powiedziała, że ma pytanie do Pana Wójta: Jeżeli tą Kartę będziemy rozbudowywać w takim 

kierunku to jest na tak. Jeżeli nie, jeżeli ona dotyczy tylko tych ludzi, którzy tutaj mieszkają i 

przyprowadzą, będą to przeważnie dzieci mieszkańców już, którzy się tutaj budują. Zależy 

nam na pozyskaniu podatku dochodowego od przedsiębiorców. To naprawdę podniesie 

finanse gminy. Zróbmy taką Kartę również dla przedsiębiorców, którzy będą płacić w naszej 

gminie podatek, którzy tutaj zarejestrują swoje firmy i mamy wtedy dużo większe dochody. 

Bo w tej chwili płacą tylko od nieruchomości podatek. To jest zbyt mało. Pani Radna 

powiedziała, że tyle ma do powiedzenia.  

 

Pan Radosław Głażewski powiedział, że chciałby tylko zwrócić uwagę, że to przede 

wszystkim dotyczy mieszkańców i to jest dla naszej Gminy najważniejsze. Pan Wójt 

powiedział, że myśli, że dajemy warunki przedsiębiorcom też komfortowe. Nie mamy 

najwyższych podatków w regionie. Pan wójt powiedział, że myśli, że opłaty, które gmina 

tutaj ceduje także i dla mieszkańców są dla przedsiębiorców atrakcyjne. Tak samo jak opłaty, 

czy opłata miejscowa, uzdrowiskowa. Wiemy jak w innych gminach to wygląda. Więc mamy 

inne preferencje dla przedsiębiorców. Pan wójt powiedział, że oczywiście zgadza się 

dotyczące w tym, żeby i my tu jak najbardziej prosimy przedsiębiorców żeby rejestrowali 

firmy na terenie gminy. Nie mamy na to określonych narzędzi, aczkolwiek trzeba powiedzieć, 

że należny podatek od nieruchomości, że wszyscy przedsiębiorcy płacą. Także my jako tu 

urząd w pierwszej kolejności i jako rada gminy kierujemy do tych najważniejszych osób na 

terenie naszej gminy, czyli do naszych mieszkańców.  

 

Pani Marzena Drzewucka Radna Gminy Darłowo powiedziała, że jest przedsiębiorcą już 

naprawdę ładnych kilkanaście lat. Radna powiedziała o miejscowości Dąbki, że wcześniej, 

kiedy nie powstało Uzdrowisko to sezon był bardzo krótki i ludzie nie mieli możliwości 

pracowania cały rok. Mówczyni powiedziała, że ma na myśli swoją działalność w handlu. 

Mówczyni powiedziała, że w tej chwili pracuje cały rok, zatrudnia ludzi i płaci dochód do 

Gminy, czym też wspiera gminę i uważa, że jest możliwość rozwoju i to bardzo duża. Radna 

powiedziała, że nie zgadza się Panią Radną.  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że Pani radna 

jest mieszkańcem gminy i Pani płaci tutaj podatki i to jest bardzo dobre, bardzo ładne. 

Natomiast my chcemy pozyskać – możemy pozyskać tak jak inne gminy – inwestorów jeżeli 

przeznaczymy dla nich grunty, jeżeli będziemy stosować zwolnienia, jakieś udogodnienia, co 
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ich przyciągnie. Radna powiedziała, że nie prawdą jest to wszystko co Państwo tu mówicie. 

Są gminy, które przyciągają. Pani Radna powiedziała, że poda tutaj na przykładzie 

fotowoltaiki, która będzie instalowana w miejscowościach Wiekowo, Wiekowice, Gleźnowo 

– jest to obcy kapitał, który będzie płacił podatki tam, gdzie jest zarejesrtowany, i nie dostanie 

żadnego warunku, że jeżeli może się zarejestruje tutaj to my będziemy. Są jakieś takie jakby 

kruczki, wybiegi, jak w różnych uchwalaniach tutaj na tej sali różnych uchwał, gdzie możemy 

to zrobić pomimo, że są trudności, to w tym przypadku również możemy to zrobić. Gminy 

przyciągają inwestorów. Pani Radna powiedziała, że powie teraz o tym na przykładzie Gminy 

Sianów. Przeznaczone zostały gminne grunty do sprzedaży na inwestycje i są kupowane. Są 

kupowane i będzie się tam instalował przemysł. A my co mamy do zainstalowania? Pani 

Radna zapytała dlaczego nie zakładamy spółdzielni energetycznych, gdzie robi to już cała 

Polska? Gminy już robią. Pewnie, że nie wszystkie, bo nie wszystkie tak myślą. Również 

nasza gmina tak nie myśli w tym kierunku, ale tania energia przyciąga przedsiębiorców. 

Przyciąga i daje im jakieś warunki tutaj do rozwoju, a dla nas jest korzyść bo płacą tutaj 

podatki i zatrudniają naszych ludzi.  

 

Pan Maciej Jabłoński Radca Prawny powiedział do Pani Przewodniczącej Rady, że tutaj 

chciałby poprosić o to, żeby nie dopuszczać do głosu argumentu, że Państwo tutaj jakieś nie 

wiem kruczki jakieś tu są podejmowane uchwały, no bo takie słowa należy tutaj 

protokołować, ewentualnie Państwo jako organ wziąć i rozważać dalsze kroki prawne w tym 

zakresie. To po pierwsze. Po drugie też prosiłbym ze względu na udział osób trzecich, żeby 

Państwo, którzy biorą udział w dyskusji nad tematem uchwały, żeby ten temat był też 

wiążący, a nie żebyśmy odbiegali od tematu, kompletnie niezwiązane, umiarkowanie nieścisłe 

lub też demagogiczne. Po trzecie mieszkańcy gminy, którzy tutaj prowadzą działalność 

gospodarczą – tak jak Pani Radna – również są przedsiębiorcami a przedsiębiorcy są 

mieszkańcami, w związku z powyższym no ta uchwała też jest dla nas wszystkich. Mówca 

powiedział, że nie rozumie dlaczego miałaby tutaj jakiekolwiek uwagi zwłaszcza, że nie 

padły żadne argumenty merytoryczne. Mówca podziękował.  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że też tu trzeba podnieść, że 

Gmina Darłowo przygotowała uchwały wspierające inwestorów. Tak na przykład jak 

niedawno mieliśmy taką uchwałę Dino, na wniosek Dino, sklepu Dino w Starym Jarosławiu. 

Więc jest to określona liczba osób później zatrudnionych, podatku od nieruchomości, który 

jest płacony do Gminy a i także wiele innych, bo i także były dotyczące zapisów także w 

Dąbkach zmieniających inwestycje. Pan wójt powiedział, że myśli, że niedługo pojawią się 

kolejne takie uchwały. To nie jest tylko to, że nie ma uchwał dotyczących inwestorów i 

rozwoju inwestycji na terenie gminy Darłowo. Pan wójt podziękował.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś z Państwa 

chciałby jeszcze zabrać głos?  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że prosi, żeby 

Pan Wójt nie wprowadzał.  
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Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała, że jeżeli Pani Radna 

zabiera głos, to prosi w temacie druku nr 9.  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że dobrze. 

Pani Radna powiedziała: Pan Prawnik tutaj podkreślił, że jestem przedsiębiorcą. Ja już nie 

jestem dawno przedsiębiorcą. Ja jestem rolnikiem.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady przeprosiła radną, ale to już nie na temat.  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie powiedział tak.  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: Powiedział, 

że jestem przedsiębiorcą.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała, że Pan Prawnik 

powiedział, że przedsiębiorca jest Pani Radna Marzena Drzewucka. Także Pani Grażyno 

proszę.  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że przeprasza 

jeżeli pomyliła. Mówczyni powiedziała, że myślała, że to odnosi się do niej.  

 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Gminy Darłowo powiedział: Szanowni Państwo, Pani 

Grażyno, jak wcześniej było zaznaczone i czytane, Karta Mieszkańca Gminy Darłowo i 

skupmy się na tym temacie jak pan Prawnik powiedział, a nie rozwijajmy swoich 

kolaborantów, które się gdzieś tam w umyśle tworzą. Mówca powiedział, że to co powiedział 

Pan Radny wcześniej obiegowe przysłowie, jeżeli ktoś sobie nad tym przysłowiem usiądzie i 

pomyśli, to albo weźmie to pozytywnie albo weźmie to negatywnie, więc pozostawiam to 

dalej bez komentarza. Skupmy się na punkcie, w którym jesteśmy.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady  Gminy Darłowo zapytała czy Radna pani Grażyna 

chce zabrać głos w sprawie druku nr 9?  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo odpowiedziała, że tak.  

 

Pani Przewodnicząca powiedziała: Proszę bardzo.  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że Pan tutaj 

podkreślił, że mamy … 

 

Pani Przewodnicząca powiedziała: Przepraszam, ale miało być w sprawie druku nr 9. 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że to jest cały 

czas druk nr 9. A Pan … 
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Pan Wiesław Moskwa Radny Gminy Darłowo powiedział, że to jest polemika.  

 

Pani Przewodnicząca powiedziała, że to jest polemika.  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że pan radny 

też polemizuje.  

 

Pani Przewodnicząca powiedziała: Dobrze proszę kontynuować. Zobaczymy.  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że nie może  

mówić. Proszę Państwa, nie mogę mówić na komisji, gdzie tutaj na tej sesji było tak.  

 

Pani Przewodnicząca powiedziała: Przepraszam Panią, ale na komisji może Pani mówić. 

Niech Pani tego tak nie odbiera. Proszę jeszcze raz poprosić o głos (chodzi tu o urządzenie 

przeznaczone do przebiegu sesji, do zgłaszania przez radnych chęci zabrania głosu oraz 

umożliwiające przeprowadzenia głosowania). 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: Nie mogę 

mówić, bo kolka osób mnie przekrzykuje i mnie terroryzuje. Ja mówię to z pełną 

odpowiedzialnością. Jestem sama, natomiast to, co mogłam dyskutować na komisji, 

porozmawiać.  

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 5-minutową przerwę. 

 

Po przerwie Przewodnicząca Rady wznowiła obrady i stwierdziła kworum wynosi 14 radnych. 

 

Kworum jednak w tym momencie wynosiło 13 radnych.  

W tym momencie nieobecni na sali obrad byli radny Robert Ciszek i Radny Grzegorz płotka.   

 

 

Pan Piotr Szewczykowski Radny Gminy Darłowo powiedział: Pani Przewodnicząca, Wysoka 

Rado, Panie Wójcie. Wytworzyła się tutaj pyskówka. Pani Radna tutaj próbuje udowadniać 

nam, „jakieś okruchy ze stołu spadają”, „z czegoś korzystamy”. Dostaje przekazy dnia na 

telefon i pięknie tu odczytuje, widzę. Naprawdę zrobiła się… Bym prosił Pana Wójta, żeby 

wyciągnąć z tego tytułu konsekwencje prawne, bo nie można zarzucać cały czas okradania, że 

manipulujemy, kradniemy, korzystamy z tego, bo widzę, że tutaj prowadzi to w bardzo złym 

kierunku. Pani Radna jest szanowana. Zarzuca nam każdą jedną komisję. Oprócz tego, co my 

mamy, jest nagrywana. 

 

Pani Przewodnicząca powiedziała: Panie Rady to też nie jest na temat druku nr 9.  

 

Pan Piotr Szewczykowski Radny Gminy Darłowo powiedział: Dobrze. Dziękuję. W wolnych 

wnioskach się odniosę.  

 



Strona 29 z 52 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś z Państwa 

chciałby  zabrać głos w sprawie druku nr 9?  

 

Nikt więcej się nie zgłosił.  

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wprowadzenia i realizacji programu pn.: 

„Karta Mieszkańca Gminy Darłowo”:  

 

Radny Grzegorz Płotka był nadal po przerwie chwilowo nieobecny na sesji.  

 

Pani Przewodnicząca zauważyła to i stwierdziła kworum 13 radnych.  

 

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

13 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie wprowadzenia i realizacji programu pn.: „Karta Mieszkańca 

Gminy Darłowo”. 

 

/Uchwała Nr XV.110.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie wprowadzenia i realizacji programu pn.: „Karta 

Mieszkańca Gminy Darłowo” stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.20.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu odprowadzania wód opadowych      

i roztopowych do gminnego systemu kanalizacji deszczowej. Druk Nr 10/2025
XV

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie Regulaminu odprowadzania wód opadowych i roztopowych 

do gminnego systemu kanalizacji deszczowej stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/  

 

Radny Grzegorz Płotka wszedł na sale obrad. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum 14 radnych. 

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że dokładnie ten projekt uchwały był prezentowany 

przez Panią Zastępcę Wójta wczoraj na komisji w sprawie Regulaminu odprowadzania wód 
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opadowych i roztopowych do gminnego systemu kanalizacji deszczowej – tam, gdzie są takie 

możliwości. Niejednokrotnie w nowych drogach budujemy system kanalizacji deszczowej, 

który jest w stanie przyjąć dodatkowe wody spoza tylko drogi, więc w tym regulaminie są 

określone zasady odpłatnego jakby przyjmowania tych wód opadowych do zbiorczej 

kanalizacji deszczowej. Tutaj jeżeli będą jakieś pytania od radnych to poproszona zostanie 

pani Zastępca Wójta udzielenie odpowiedzi. Aczkolwiek dokładnie uchwała była 

przedstawiana wczoraj na komisji. Oczywiście dotyczy to tej infrastruktury, gdzie takie 

możliwości istnieją.  

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie Regulaminu odprowadzania wód opadowych i roztopowych do gminnego 

systemu kanalizacji deszczowej stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu/ 

 

Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji dotycząca 

projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie Regulaminu odprowadzania wód opadowych i roztopowych do gminnego 

systemu kanalizacji deszczowej stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Pan Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 

opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie Regulaminu odprowadzania wód opadowych i roztopowych do 

gminnego systemu kanalizacji deszczowej stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie Regulaminu odprowadzania wód 

opadowych i roztopowych do gminnego systemu kanalizacji deszczowej:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 
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podjęła uchwałę w sprawie Regulaminu odprowadzania wód opadowych i roztopowych 

do gminnego systemu kanalizacji deszczowej. 

 

/Uchwała Nr XV.111.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie Regulaminu odprowadzania wód opadowych i 

roztopowych do gminnego systemu kanalizacji deszczowej stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.21.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na 

drogach publicznych na obszarze Gminy Darłowo, wysokości stawek opłat za 

parkowanie pojazdów samochodowych w strefie, wysokości opłat dodatkowych oraz 

sposobu ich pobierania. Druk Nr 11/2025
XV

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych 

na obszarze Gminy Darłowo, wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w strefie, 

wysokości opłat dodatkowych oraz sposobu ich pobierania stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że ta uchwała także była wczoraj prezentowana. Pan 

wójt powiedział, że powie w skrócie jak to będzie wyglądało. Zmieniamy trochę zasady 

pobierania opłat. Oczywiście uchwała dotyczy ulicy Dąbkowickiej i Handlowej. Nie dotyczy 

parkingu tego nowego, gdyż on nie jest drogą publiczną i jest to regulowane zarządzeniem 

wójta. Pan wójt powiedział, że oczywiście tu tez przedstawi jak będzie tam, bo będzie 

troszeczkę inaczej. Ponieważ ten parking jest oddalony od tej części rekreacyjnej, więc 

troszeczkę będą inne stawki i preferencje dotyczące także naszych mieszkańców.  

 Odnośnie ulicy Dąbkowickiej i Handlowej parking będzie całoroczny. Będzie działał 

od 1 stycznia do 31 grudnia od godziny 9.00 do 21.00. Stawka za godzinę parkowana wynosi 

4,00 zł. Za drugą rozpoczęta godzinę jest 20% więcej. Jest to wzrost stawki o 1,00 zł. Pan 

Wójt powiedział, że przypomina, że chodzi o ulice Dąbkowicką.  

 W zarządzeniu, które będzie obejmowało ten nowy parking stawki są niższe – jest 

3,00 zł.  

Przy okazji Pan wójt powiedział o abonamencie, który tutaj na tym parkingu przy 

ulicy Dąbkowickiej i Handlowej został zmniejszony z 350,00 zł do 250,00 zł, żeby zachęcić, 

bo nie było chętnych na abonament.  

Pan wójt powiedział, że na tym dużym parkingu będzie 150,00 zł.  

Oczywiście z Kartą Mieszkańca każdy mieszkaniec na parkingu tym ogólnym, czyli 

tym położonym troszeczkę dalej – co zarządzeniem jest regulacja – będzie mógł parkować 

cały rok przez 8 godzin dziennie gratis.  

Dotyczy także to ulicy Dąbkowickiej i Handlowej w okresach poza sezonem letnim 

też będą mogli nasi mieszkańcy parkować gratis przez 8 godzin, aczkolwiek od 1 czerwca do 

31 sierpnia nie będzie tam tego zwolnienia.  

Całoroczny będzie ten duży parking, który został wybudowany.  
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Pan wójt wytłumaczył dlaczego jest to ograniczenie do 8 godzin gratis. Ponieważ 

boimy się, że często mogą pojawiać się samochody z napisem na sprzedaż, które po prostu 

będą zajmowały parking, a nie będą korzystały jakby z bieżącego, właściwego korzystania z 

parkingu. Oczywiście abonament będzie o wiele tańszy na tym dużym parkingu. Jeżeli ktoś 

pracuje w Dąbkach i jest mieszkańcem gminy i będzie chciał skorzystać z tych preferencji to 

będzie mógł wykupić taki abonament za 150,00 zł. To jest w zarządzeniu i to wychodzi około 

5,00 zł dziennie jeżeli liczyć na miesiąc. To są stawki dosyć atrakcyjne. Oczywiście 

operatorem będzie nasze Centrum Sportów Wodnych, gdzie Pan Marceli jak zawsze się tym 

zajmował i będzie tak dalej. Pan wójt podziękował.  

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na obszarze 

Gminy Darłowo, wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w strefie, wysokości opłat 

dodatkowych oraz sposobu ich pobierania stanowi załącznik nr 52 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji dotycząca 

projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na obszarze 

Gminy Darłowo, wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w strefie, wysokości opłat 

dodatkowych oraz sposobu ich pobierania stanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 

opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej  w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na 

obszarze Gminy Darłowo, wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w strefie, 

wysokości opłat dodatkowych oraz sposobu ich pobierania stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu/ 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na 

drogach publicznych na obszarze Gminy Darłowo, wysokości stawek opłat za parkowanie 

pojazdów samochodowych w strefie, wysokości opłat dodatkowych oraz sposobu ich 

pobierania:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
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Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach 

publicznych na obszarze Gminy Darłowo, wysokości stawek opłat za parkowanie 

pojazdów samochodowych w strefie, wysokości opłat dodatkowych oraz sposobu ich 

pobierania. 

 

/Uchwała Nr XV.112.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach 

publicznych na obszarze Gminy Darłowo, wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w 

strefie, wysokości opłat dodatkowych oraz sposobu ich pobierania stanowi załącznik nr 55 do niniejszego 

protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

Ad.22.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz 

trybu ich pobierania. Druk Nr 12/2025
XV                            

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

od opłat oraz trybu ich pobierania stanowi załącznik nr 56 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. 

Pan wójt powiedział, że wczoraj dokładnie ta uchwała była prezentowana przez Panią 

Kierownik Ośrodka Opieki Społecznej. Dotyczy ona waloryzacji wynagrodzenia 

minimalnego. W związku z tym zwiększone są adekwatnie te stawki za usługi opiekuńcze, 

gdzie – nie ukrywamy – jest bardzo ciężko pozyskać pracowników, którzy te usługi 

opiekuńcze wykonywali. Aczkolwiek wzrost tych stawek jest pokierowany właśnie wzrostem 

minimalnego wynagrodzenia za pracę w 2025 roku.  

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi, oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich 

pobierania stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Radny Adam Wasieńko Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 

powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Prawa w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi, oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich 

pobierania stanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu/ 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania. 

 

/Uchwała Nr XV.113.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

od opłat oraz trybu ich pobierania stanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.23.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI.75.2024 Rady Gminy 

Darłowo z dnia 20 grudnia 2024 roku w sprawie przyjęcia Programu Wspierania 

Rodziny Gminy Darłowo na lata 2025-2027. Druk Nr 13/2025
XV                            
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/projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI.75.2024 Rady Gminy Darłowo z dnia 20 grudnia 2024 roku w 

sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny Gminy Darłowo na lata 2025-2027 wraz z uzasadnieniem 

stanowi załącznik nr 60 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. 

Pan wójt powiedział, że Pani Kierownik GOPS także wczoraj na komisji bardzo dokładnie 

omawiała przedmiotowy projekt uchwały. Aczkolwiek ta uchwała została podjęta w dniu 20 

grudnia, określająca program wspierania rodziny w Gminie Darłowo na lata 2025-2027. 

Oczywiście no tu tak się zdarza, że Wojewoda Zachodniopomorski jakby wszczął 

postępowanie w sprawie tej uchwały wskazując, że nie określa ona liczby rodzin, liczby 

asystentów, sposobu monitorowania rodzin, zadań wynikających z ustawy o wsparciu kobiet 

w ciąży i rodzin za życiem. W związku z tym uzupełniono te braki i przedstawiono Radzie 

Gminy ponownie ten program. Pan wójt powiedział, że nie wie, czy Pani Kierownik ma tu 

jeszcze coś do dopowiedzenia.   

 

Pani przewodnicząca powiedziała, że może jak będą pytania.  

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI.75.2024 Rady Gminy Darłowo z dnia 

20 grudnia 2024 roku w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny Gminy Darłowo na lata 2025-2027 
stanowi załącznik nr 61 do niniejszego protokołu/ 

 

Pan Radny Adam Wasieńko Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 

powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Prawa do projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI.75.2024 Rady Gminy Darłowo z dnia 

20 grudnia 2024 roku w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny Gminy Darłowo na lata 2025-2027  

stanowi załącznik nr 62 do niniejszego protokołu/ 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą zmieniającą uchwałę Nr XI.75.2024 Rady Gminy 

Darłowo z dnia 20 grudnia 2024 roku w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny 

Gminy Darłowo na lata 2025-2027:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  
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0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr XI.75.2024 Rady Gminy Darłowo z dnia 20 

grudnia 2024 roku w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny Gminy Darłowo 

na lata 2025-2027. 

 

/Uchwała Nr XV.113.2025 Rady Gminy Darłowo zmieniająca uchwałę Nr XI.75.2024 Rady Gminy Darłowo z 

dnia 20 grudnia 2024 roku w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny Gminy Darłowo na lata 2025-

2027  stanowi załącznik nr 63 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.24.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz 

trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji 

udzielanych z budżetu Gminy Darłowo dla niepublicznych: szkół, przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez osoby 

fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego. Druk Nr 

14/2025
XV

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Gminy 

Darłowo dla niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego stanowi 

załącznik nr 64 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z uzasadnieniem 

oraz autopoprawką. Pan wójt powiedział, że przedstawi tutaj także autopoprawkę, która 

dotyczy tego projektu. Projekt uchwały dotyczy rozliczenia szkół niepublicznych, co było 

przez pracownika merytorycznego omawiane na komisjach. Dotyczy to też zmiany przepisów 

oświatowych i sposobu naliczania dotacji na dzieci, które są na przykład z Zespołem 

Aspergera – z orzeczeniami. Żeby dokładnie to rozliczyć potrzebne były dodatkowe zapisy w 

regulaminie, żeby szkoły, które posiadają takie dzieci dostawały określone środki, które 

przepływają przez Gminę. Autopoprawka dotyczy § 6 ust. 1. Pan wójt przeczytał treść tego § 

6 ust. 1: „Organ prowadzący szkołę, przedszkole, sporządza roczne rozliczenie wykorzystania 

dotacji według wzoru stanowiącego załącznik nr 3 do uchwały w terminie do dnia 15 stycznia 

roku następującego po roku udzielenia dotacji przekazuje do Urzędu Gminy Darłowo.”  

 

Pan Radny Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu powiedział, 

że opinia komisji dotycząca projektu uchwały wraz z autopoprawką jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Oświaty w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Gminy Darłowo dla niepublicznych: 

szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez osoby fizyczne i 
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osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego stanowi załącznik nr 65 do niniejszego 

protokołu/ 

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały wraz z autopoprawką jest 

pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Gminy Darłowo dla niepublicznych: 

szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez osoby fizyczne i 

osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego stanowi załącznik nr 66 do niniejszego 

protokołu/ 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji 

udzielanych z budżetu Gminy Darłowo dla niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby 

prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego wraz z autopoprawką:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosach wstrzymujących 

podjęła uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych 

z budżetu Gminy Darłowo dla niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby 

prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego. 

 

/Uchwała Nr XV.115.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Gminy 

Darłowo dla niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego stanowi 

załącznik nr 67 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  
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Ad.25.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2025 

rok. Druk Nr 15/2025
XV

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2025 rok stanowi 

załącznik nr 68 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem.  

Pan wójt powiedział, że zwiększamy dochody i wydatki. Dostaliśmy dotację z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie na zakup 

samochodu pożarniczego dla OSP Krupy w kwocie 85 393,98 zł. Pan wójt powiedział, że 

bardzo się cieszy, że tą dotację udało nam się uzyskać. W związku z tym jakby to 

rekompensuje ten wydatek. Ten samochód już się pojawił w piątek.  

Zwiększamy także dochody z tytułu środków związanych z uwzględnieniem w dochodach jst 

wzrostu o 5% średnich wynagrodzeń nauczycieli o kwotę 146 068,00 zł.  

Zwiększamy także dochody z tytułu gospodarowania odpadami o kwotę 202 000,00 zł.  

 

Dokonuje się zmniejszenia wydatków z przeznaczeniem na:  

1. Zakup i montaż przystanków na terenie Gminy Darłowo 47 000,00 zł.  

2. Wykonanie systemu monitoringu wizyjnego zewnętrznego w miejscowości Dąbki 

35 000,00 zł.  

 

Zmiany także zostały dokonane środków sołeckich i dotyczy to Sołectwa Dobiesław.  

Także wyodrębniono w budżecie z ogólnej kwoty inwestycyjnej na drogi także określone 

pozycje co pozwala nam bardziej na wykazanie wydatków w sprawozdaniu finansowym, 

które obecnie wykonujemy za rok poprzedni. Miedzy innymi wyodrębniliśmy opracowanie 

dokumentacji projektowej remontu drogi w Barzowicach 45 000,00 zł. Opracowanie drogi 

gminnej w miejscowości Dobiesław 65 000,00 zł. A także opracowanie ulicy Turystycznej 

105 000,00 zł i ulicy Parkowej 105 000,00 zł w Dąbkach.  

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2025 rok stanowi załącznik nr 69 do 

niniejszego protokołu/ 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 

2025 rok:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2025 rok. 

 

/Uchwała Nr XV.116.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2025 rok 

stanowi załącznik nr 70 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.26.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Darłowo na lata 2025-2034. Druk Nr 16/2025
XV

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 

lata 2025-2034 stanowi załącznik nr 71 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że wieloletnia prognoza finansowa, zmiana tej prognozy 

jest podyktowana zmianami w przedsięwzięciach. Przychody nie uległy zmianie. Rozchody 

nie uległy zmianie. Dług nie uległ zmianie. To, co przed chwileczką mówiliśmy, co 

dostaliśmy tą dodatkową dotację na zakup samochodu pożarniczego dla OSP Krupach. Ale 

przede wszystkim także wprowadzamy nowe przedsięwzięcia – i tu wójt zawsze podkreśla 

jak ważne jest wykonywanie dokumentacji technicznej, która pozwala nam na złożenie 

wniosków. Składamy wniosek na – bo są środki na ten cel na rewitalizację Parku Dworskiego 

w miejscowości Palczewice. Jest dokumentacja wykonania, aczkolwiek na etapie wniosku 

jest już potrzebne zabezpieczenie w wieloletniej prognozie finansowej, czyli zabezpieczenie 

w budżecie. Taką inwestycje zabezpieczamy na lata 2026-2027. Aczkolwiek tu trzeba 

podkreślić, że jeszcze nie uzyskaliśmy tych środków, aczkolwiek, żeby złożyć wniosek o te 

dofinansowanie potrzebujemy zabezpieczyć wkład własny i tą inwestycję wprowadzić do 

budżetu.  

 

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2025-

2034 stanowi załącznik nr 72 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Darłowo na lata 2025-2034:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 

lata 2025-2034. 

 

/Uchwała Nr XV.117.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Darłowo na lata 2025-2034 stanowi załącznik nr 73 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

 

Ad.27.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

występujący deficyt budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętego kredytu na 2025 rok. 

Druk Nr 17/2025
XV

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na występujący 

deficyt budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętego kredytu na 2025 rok stanowi załącznik nr 74 do niniejszego 

protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że chociaż przedstawiając tutaj kondycję finansową 

gminy, wydaje się, że tu jest wszystko, że są środki, ale aczkolwiek no jesteśmy w trakcie 

inwestycji, które są zatwierdzone uchwałą budżetową, które są w obecnym wykonaniu. Także 

w uchwale budżetowej mówiliśmy o deficycie, który będzie sfinansowany kredytem. Tutaj 

było wiadome, że Gmina będzie potrzebowała zaciągnąć kredyt. Aczkolwiek ta procedura 

zaciągnięcia kredytu jest bardzo skomplikowana. Nie jest taka prosta. Wymaga opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, przetargu, czasu na przetarg. Ale przede wszystkim 
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właśnie potrzeba czasu, żeby ten kredyt uzyskać na jak najlepszych i zgodnie z prawem, na 

jak najlepszych warunkach. Także ta uchwała pozwala nam na rozpoczęcie i wystąpienie do 

regionalnej izby obrachunkowej o opinie w sprawie tego kredytu ale i o rozpoczęcie 

procedury przetargowej. Pan wójt powiedział, że te płatności będziemy mieli 

prawdopodobnie w drugiej połowie roku. Aczkolwiek do tego czasu te wszystkie 

proceduralne rzeczy musimy załatwić. Początkiem tego jest właśnie uchwała Rady Gminy o 

zgodę na zaciągnięcie kredytu.  

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na występujący deficyt budżetu 

oraz spłatę wcześniej zaciągniętego kredytu na 2025 rok stanowi załącznik nr 75 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji głos zabrali:  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że chciałaby 

zapytać Pana Wójta w jakiej kwocie będzie zaciągnięty ten kredyt.  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział: Pani Grażyno w uchwale, z którą 

Pani – mam nadzieję, że – się Pani zapoznała jest kwota wymieniona.  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo zapytała: To znaczy, że nie 

może Pan teraz odpowiedzieć? 

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział: Ależ oczywiście bo nie jest to 

tajemnicą, bo uchwały także wiszą tutaj, a także na określenie, był budżet określony, jest to 

kwota 11 900 000,00 zł.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała, że dziękuje.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała, że dziękuje i zapytała 

czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  

 

Nikt więcej się nie zgłosił.  

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

na występujący deficyt budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętego kredytu na 2025 rok:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
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Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

13 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

1 głosie wstrzymującym 

podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na występujący 

deficyt budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętego kredytu na 2025 rok. 

 

/Uchwała Nr XV.118.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

występujący deficyt budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętego kredytu na 2025 rok stanowi załącznik nr 76 do 

niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

 

Ad.28.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.677.2023 Rady 

Gminy Darłowo z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części miejscowości 

Boryszewo, w gminie Darłowo. Druk Nr 18/2025
XV

 

 

/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.677.2023 Rady Gminy Darłowo 

z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części miejscowości Boryszewo, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 77 do niniejszego 

protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały z 

uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że to jest analogiczna uchwała do poprzedniej, takiej jak 

była miedzy innymi na Stary Jarosław. Chodzi o zaktualizowanie załącznika, żeby jak 

najwięcej działek w obrębie ewidencyjnym Boryszewo, które są określone jako działki 

przeznaczone do zmiany w Studium przestrzennym zagospodarowania przestrzennego. Było 

po prostu zrealizowane i plany sporządzone dodatkowe. 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.677.2023 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 

września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części miejscowości Boryszewo, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 78 do niniejszego 

protokołu/ 

 

Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji dotycząca 

projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.677.2023 Rady Gminy Darłowo z dnia 22 

września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części miejscowości Boryszewo, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 79 do niniejszego 

protokołu/ 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.677.2023 

Rady Gminy Darłowo z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części miejscowości Boryszewo, w 

gminie Darłowo:  

 

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.677.2023 Rady Gminy Darłowo 

z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla części miejscowości Boryszewo, w gminie 

Darłowo. 

 

/Uchwała Nr XV.119.2025 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr LXXIII.677.2023 Rady Gminy 

Darłowo z dnia 22 września 2023 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części miejscowości Boryszewo, w gminie Darłowo stanowi załącznik nr 

80 do niniejszego protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.29.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLV/398/98 Rady Gminy 

Darłowo z dnia 24 kwietnia 1998 roku w sprawie powołania Straży Gminnej.                               

Druk Nr 19/2025
XV                            

 

 

/projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLV/398/98 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 kwietnia 1998 roku w 

sprawie powołania Straży Gminnej wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 81 do niniejszego protokołu/  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że prezentowana uchwała, 

przedstawiona uchwała była wczoraj też omawiana przez Panią Sekretarz. Pan wójt 
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powiedział, że za chwile odda pani Sekretarz głos, żeby jeszcze raz przedstawiła Państwu 

Sołtysom na czym to polega, ta zmiana. Pan Wójt powiedział, że jest to czynność techniczna, 

która pozwala na lepsze funkcjonowanie Straży Gminnej. Ale oddaje tutaj głos Pani 

Sekretarz.  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała, że Pani Sekretarz 

dokładnie to wczoraj wyjaśniła.  

 

Pani Anna Szynkowska-Borkowska Sekretarz Gminy Darłowo przedstawiła projekt uchwały 

z uzasadnieniem. Mówczyni powiedziała, że zgodnie z art. 6 ustawy o strażach gminnych, 

straż jest jednostka organizacyjną gminy. Jednakże rada gminy może postanowić o 

umiejscowieniu straży w strukturze urzędu. W takim przypadku zgodnie z obecnie 

obowiązującymi przepisami szczegółową strukturę organizacyjną straży określa regulamin 

straży nadany przez wójta w drodze zarządzenia. Straż Gminna w Darłowie na mocy uchwały 

Rady Gminy Darłowo z dnia 24 kwietnia 1998 roku w sprawie powołania Straży Gminnej od 

samego początku jej istnienia Straż Gminna funkcjonuje w strukturach Urzędu Gminy. Tym 

samym Rada Gminy utraciła kompetencje do uchwalenia Regulaminu Straży. W takim 

bowiem przypadku Regulamin Straży jest nadany przez organ wykonawczy, którym jest Wójt 

Gminy. W związku z powyższym zaistniała konieczność uchylenia Regulaminu Straży 

Gminnej, który stanowi załącznik do przedmiotowej uchwały. Nowy Regulamin Straży 

Gminnej będzie nadany w drodze Zarządzenia Wójta i będzie on zawierał zapisy dotyczące 

pracy Strażników Gminnych, która szczególnie w okresie sezonu letniego będzie podzielona 

na dwie zmiany.  

 

Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                               

i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Budżetu do projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLV/398/98 Rady Gminy Darłowo z 

dnia 24 kwietnia 1998 roku w sprawie powołania Straży Gminnej stanowi załącznik nr 82 do niniejszego 

protokołu/ 

 

 

Pan Radny Adam Wasieńko Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 

powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

 

/Opinia Komisji Prawa do projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLV/398/98 Rady Gminy Darłowo z dnia 

24 kwietnia 1998 roku w sprawie powołania Straży Gminnej stanowi załącznik nr 83 do niniejszego protokołu/ 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą zmieniającą uchwałę Nr XLV/398/98 Rady Gminy 

Darłowo z dnia 24 kwietnia 1998 roku w sprawie powołania Straży Gminnej:  
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Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 

Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 

Darłowo  

14 głosami za, przy  

0 głosach przeciw i  

0 głosami wstrzymującymi 

podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr XLV/398/98 Rady Gminy Darłowo z dnia 24 

kwietnia 1998 roku w sprawie powołania Straży Gminnej. 

 

/Uchwała Nr XV.120.2025 Rady Gminy Darłowo zmieniająca uchwałę Nr XLV/398/98 Rady Gminy Darłowo z 

dnia 24 kwietnia 1998 roku w sprawie powołania Straży Gminnej stanowi załącznik nr 84 do niniejszego 

protokołu/ 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

 

Ad.30.  

Wolne wnioski i zapytania. 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś  Państwa 

chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

 

Pan Henryk Noworolnik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że chciałby 

powiedzieć kilka słów, że dziękuje Panu Jerzemu, że wychwycił to, co właściwe w jego 

wypowiedzi.  Mówca powiedział: „Nie było moim celem nikogo urażenia, aczkolwiek mam 

takie wrażenie, że te nasze sesje małymi okruchami gdzieś zaczynają być takie niewłaściwe. 

Tak. To co Piotr tu zauważył, że po części jesteśmy obrażani i na to się po prostu nie godzę. 

Niezależnie jaką funkcję pełnię, czy gdzie pracuję – po prostu się nie godzę. Myślę, że jeżeli 

spotykamy się na komisjach, to moja wiedza nie jest na tyle wystarczająca, żebym ja wszystko 

wiedział i po to przychodzą pracownicy. A jeżeli przychodzi pracownik i dokładnie 

przedstawia co zawiera się w uchwale i jak to wygląda to to jest dla mnie fakt. Nie czyjaś 

opinia przeczytana, bo coś się dzieje na przykład w Sianowie, bo tam poszły pieniążki 

rządowe. To po prostu są jakieś opinie. Natomiast to, co my dostajemy to jest faktem i nad 

tym głosujemy. Nie głosujemy nad tym, co byśmy chcieli, co tam szerzej piszą w gazetach, 

tylko dokładnie nad tym, co nam przedstawi pracownik. I mam wrażenie, że działamy dla 

dobra mieszkańców. Jeżeli było Studium wcześniej i w Studium były składane wnioski i cała 

procedura była procedowana. Spotkaliśmy się też również z niezadowolonymi mieszkańcami i 

projektanci tłumaczyli dlaczego w środku miejscowości czegoś nie można a coś można i to nie 

wynikało z dobrej czy złej woli naszej, tylko wynikało z przepisu. Natomiast teraz głoszenie 

jakiś tam herezji, czy czegokolwiek, że ktoś dostaje okruchy albo nie, po prostu nas obraża i 

ja sobie nie życzę jako człowiek, żeby ktoś po prostu w taki sposób się zachowywał. Mam 

wrażenie, że na komisji może każdy wyrazić swoją opinię. Tak. Tylko wyrażamy opinie i 
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później głosujemy większością i większość decyduje o tym, co zostaje przyjęte a co nie zostaje. 

Jeżeli ktoś nie zgadza się z większością, to ja tego nie jestem w stanie zmienić. Po prostu 

większość decyduje. Dziękuję.” 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „Ja jeszcze chciałam 

dodać, że pod każdą uchwałą jakie my dostajemy, pracownicy je sporządzają, natomiast 

uchwały są jeszcze sprawdzane przez radców prawnych i po przegłosowaniu każda uchwała 

trafia do kontroli do urzędu wojewódzkiego. Rzadko się zdarza, żebyśmy mieli uchwały, które 

maja zastrzeżenia, a jeżeli te zastrzeżenia są, to są to zastrzeżenia kosmetyczne. Także po 

prostu my tutaj też wszyscy przyjmujemy, że to jest prawne, prawomocne i wypowiadamy się 

w formie głosowania.”  

 

Pan Piotr Szewczykowski Radny Gminy Darłowo powiedział: „Pani Przewodnicząca. 

Wysoka Rado. Przyłącze się tutaj do wypowiedzi kolegi Henryka, ale mam tutaj obawy co do 

Pani Radnej z tego względu, że będąc wczoraj na komisji dzisiaj pyta wójta ponownie o to 

samo ile kredytu zaciągamy. Ma Pani tablet jak my wszyscy. Dostajemy siedem dni, dziewięć 

dni wcześniej materiały. Każdy się zapozna. Tylko Pani się nie zapoznaje z materiałami i 

posądza wszystkich, że do Pani tylko nie są wysyłane. Ja bym chciał zobaczyć Pani tableta i 

sprawdzić, czy dostała Pani dwunastego marca materiały od Pani Kierownik Biura Rady. 

Następna sprawa. Z tymi przedsiębiorcami to różnie tu bywa bo ładnie Pani mówi, ale jak 

pamiętam tamte czasy jak były budowane odnawialne źródła energii i wiatraki, była Pani 

bardzo przeciwna i była Pani za tym, żeby rozbierać, nie przyciągać tutaj przedsiębiorców. 

Gdyby nie te wiatraki to podejrzewam, że by dzisiaj w naszej gminie niebyło sześć szkół tylko 

dwie. A przedtem były protesty, namawianie, po sądach jeżdżenie. Niestety Pani Grażyno 

naprawdę przykro stwierdzić, ale zarzuca nam Pani takie sprawy, że czuję się urażony, 

dlatego, że nie sprawdzi Pani faktów. Brak faktów. Ktoś Pani pisze coś – Pani czyta, zarzuca 

nam machlojki i ja mam prośbę naprawdę do Pana Wójta, że tu się trzeba zastanowić nad 

wyciągnięciem konsekwencji prawnych. Bo nie może tak dalej być, żeby zarzucać nam 

wszystko co jest nieprawdą. I tak jak tu kolega Henryk powiedział, zaczyna się – w gazecie, 

czy ktoś napisze – stosować wobec nas pomówienia. Bo to nie tędy droga.”  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Tak, ja 

chciałabym odnieść się do tych wszystkich oskarżeń, którymi tutaj Państwo mnie oskarżacie.”  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „Ja przepraszam, ale 

oskarża tu Pani nas.”  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Pani 

Przewodnicząca nie przerywa.” 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „Przerywa Pani 

Przewodnicząca. Właśnie Pani Grażyno przerywa i nikt tu Pani nie oskarża. Nikt tu Pani nie 

atakuje, tylko odpowiada na Pani zarzuty. Proszę bardzo.”  
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Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „A ja 

słyszałam. Ja nikogo nie oskarżałam. Ja nikogo personalnie nie oskarżałam. Toczy się 

nagranie. Wszystko możemy później odsłuchać. Odsłuchają nasi obywatele i zobaczymy jak to 

będzie na końcu wyglądać. Uważam, że wystąpiłam tutaj z bardzo ważnymi spostrzeżeniami. 

Nie tyczyły się one do wszystkich. To znaczy, tyczyły się do wszystkich  nie personalnie do 

osoby. Były to pomysły a nie obrażania. Bardzo przepraszam. Nikogo nie obrażam. To mnie 

ciągle obrażacie. Zrobiłam nagranie wczorajszej sesji. Miałam tylko prośbę, że powinni 

wszyscy radni – nie mówię, że tylko ja. A przypuszczam, że wszyscy radni wiedzieli, że Pani 

Skarbnik odchodzi na emeryturę. Tylko ja nie wiedziałam. To nie znaczy, że ja chcę się 

negatywnie odnieść do Pani Skarbnik. Chodzi o procedurę procedowania. Jeżeli dyskutujemy 

wczoraj – i oczywiście to też jest nagrane – jeżeli dyskutujemy nad tym odwołaniem i 

powołaniem, i ja mam zastrzeżenia do procedury to powinniśmy o tym rozmawiać. Ja mam 

nagrane – bo ja to przesłuchałam sobie spokojnie wieczorem. Ja mam to nagrane, że po 

cztery osoby krzyczą do mnie łącznie z Panem Wójtem. Krzyczą do mnie, że o czym ja tu 

mówię, że to jest zgodne z prawem. Oczywiście, że jest zgodne z prawem.” 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „Przepraszam, czy to 

są wnioski Pani? Bo nie rozumiem.” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Czy jestem 

Radną? Czy jestem Radną? Proszę mi powiedzieć Pani Przewodnicząca. Czy ja jestem Radną 

czy jestem tutaj persona non grata wśród piętnastu jedna?” 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „Pani Radna, punkt 

brzmi: Wolne wnioski. Więc twierdzi …” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „I to są 

wolne wnioski. Te wnioski podtrzymuję, o których mówiłam i proszę mnie ciągle nie 

atakować. Potrafi Pani przerywać wszystkim i tym z trybuny przerywać. Nie wolno mówić 

tutaj. Tutaj tylko trzeba podnosić rękę jak semafor na tak. Tak, tak. I to jest prawda.” 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „Pani Radna, a Pani 

już nie ma Pani głosu. Proszę bardzo Panie Piotrze.” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Nie odnoszę 

się do nikogo, tylko, że takie są procedury.” 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „Już Pani nie ma 

głosu. Proszę bardzo Panie …  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Mam głos 

proszę Panią! Procedura jest taka, że Pani czyta. Proszę Panią, może Pani mieć ściągawkę a 

ja napisałam sobie w notatkach tutaj, żeby nie zajmować dużo czasu, to tutaj Pan mnie 

oskarża, że ktoś mi coś każe. No kto mi każe? Ja jestem radną.” 
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Pan Piotr Szewczykowski Radny Gminy Darłowo powiedział: „Pani radna, ja bym chciał 

zobaczyć tableta, bo tutaj dnia 12 marca 2025 roku wpłynęły materiały na tablety.” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Tak jest.” 

 

Pan Piotr Szewczykowski Radny Gminy Darłowo powiedział: „Dlaczego Pani mówi, że Pani 

nie wiedziała o uchwale?” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Ja nie 

mówię, ze nie wiedziałam. Ja chciałam, żeby Pani …” 

 

Pan Piotr Szewczykowski Radny Gminy Darłowo powiedział: „Jak nie? Przed chwilą Pani 

powiedziała, że Pan nie wiedziała.” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Proszę to 

odtworzyć. Nie nie wiem. Prosiłam, i zapytałam Pana Wójta jaka to jest kwota. Pan Wójt 

powiedział, że otrzymałam. A ja chciałabym, żeby sołtysi również słyszeli, żeby również 

słyszeli mieszkańcy. A dlaczego im nie wolno? To jest tylko wiadomość dla radnych?” 

 

Pan Wiesław Moskwa Radny Gminy Darłowo powiedział: „Wiszą na tablicy.” 

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział: „One są upublicznione.” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Ale jak 

upublicznione? Nie.” 

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział: „Materiały są na stronie gminy.”  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Czy 

wyobrażacie sobie Państwo, że wszyscy z całej gminy przychodzą i tutaj czytają? Każdy 

mieszkaniec? On ma prawo wiedzieć. To jest wiadomość …”  

 

Pan Piotr Szewczykowski Radny Gminy Darłowo powiedział: „Ale Pani Grażyno, ma Pani 

tableta. Ma Pani urządzenie, które zakupiła rada.”  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Ja mam! Ale 

proszę Pana, moja…” 

 

Pan Piotr Szewczykowski Radny Gminy Darłowo powiedział: „Pani nawet nie wie, co jest w 

tym tablecie.” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Ale mój 

sąsiad nie ma i też chce wiedzieć.” 
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Pan Piotr Szewczykowski Radny Gminy Darłowo powiedział: „To może Pani mu to 

przekazać. Pani jest Radną wybraną przez mieszkańców.”  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „Pani Radna, w 

mojej ocenie Pani manipuluje informacjami.” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Ja w niczym 

nie manipuluje!”  

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „W mojej ocenie 

Pani Radna, Pani manipuluje, Pani przekręca. Pani się wczoraj spóźniła na komisje. Pani 

wprowadziła Pani zamęt.” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Nie.” 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „Przepraszam, 

jeszcze nie skończyłam. Pani mi przerywa.” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Spóźniłam 

się trzy minuty.” 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „Pani Radna, pani 

się spóźniła sześć minut i powiedziała Pani, że …” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Spojrzałam 

na zegarek.” 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „ … po raz pierwszy 

spóźniła. A Pani się spóźnia za każdym razem na sesje i na komisje. 90% razy gdzie się 

odbyły posiedzenia Pani się spóźniała. Proszę Panie Radny Henryku.” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo zapytała: „Ale czy to jest 

tematem naszej dyskusji? Tu chodzi o uchwalenie. Czy dyskutowanie moich praw?” 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „Chodzi o to, że Pani 

manipuluje tym o czym Pani mówi.” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Uważam, że 

to Pani manipuluje.” 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „W mojej ocenie – 

wymyśla. Nie. Jeżeli Pani mi mówi, że Pani się nie spóźnia, a za każdym razem jest 

nagrywane i Pani się spóźnia – to jak Pani tak może mówić? Pani jest już w takim wieku, że 
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to nie przystoi – w mojej ocenie – Pani Radna tak się zachowywać i proszę poszanować nas. 

Proszę o trochę kultury.” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Proszę 

Panią, nigdy nie mówiłam, że się nie spóźniam, tylko, że beze mnie się zaczyna. Nikt na mnie 

nie czeka. To jest różnica. Jeżeli inni radni się spóźniają to czeka się.”  

 

Na sali obrad zrobiło się gwarno. 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Ja 

powiedziałam, że na mnie się nie czeka ani na komisji, ani na sesji, tylko się rozpoczyna.”  

 

Pan Wiesław Moskwa Radny Gminy Darłowo powiedział: „Oczywiście.” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Jeżeli 

spóźniają się inne osoby, to jest sytuacja taka, że czekamy. Możemy to sprawdzić nawet.” 

 

Pan Wiesław Moskwa Radny Gminy Darłowo powiedział: „Trzeba przedzwonić wcześniej.” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Stałam przy 

okienku … nie mogłam przerwać, Pani powiedziała, że nie można. To trwało długo.” 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „Pani Radna, teraz 

jest głos dla Pana Henryka Noworolnika. Proszę.” 

 

Pan Henryk Noworolnik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział: „Ja mam 

wrażenie, że to jest właśnie obraz tego co się dzieje na komisji. Jak wszyscy krzyczą – Pastwo 

też tu słyszą. Natomiast mam wrażenie, że jeżeli na komisji wyjaśniliśmy uchwałę dotyczącą 

Pani Skarbnik – to ta wiedza już była. Dzisiaj wspaniały dzień – jak Pani to pięknie 

powiedziała, że może powiedzieć „Jestem emerytem.” Jak to można zepsuć czymś co raczej 

nie powinno mieć miejsca. Raz w życiu przechodzi się na emeryturę i raz w życiu mogło to być 

pięknie zrobione. Ale niektórzy nie potrafią po prostu dostrzec tego co mamy. Nie? Tego co 

mamy –  czym powinniśmy się radować. Tylko po prostu zwada. No nie rozumie do czego to 

zmierza. Nie rozumie Pani, co Pani próbuje osiągnąć…” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Proszę 

Państwa.” 

 

Pan Henryk Noworolnik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział: „Ale to ja 

jeszcze mam głos.” 

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Dobrze.” 
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Pan Henryk Noworolnik Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział: „Ja mam 

wrażenie, że przyjdzie ta refleksja, że my tu nie jesteśmy przeciwko Pani, bo jesteśmy z Panią. 

Bo działamy dla swoich mieszkańców – my wszyscy, Pan Wójt, pracownicy. Jesteśmy tutaj po 

to, żeby o to dbać. O wszystkich mieszkańców. Nie tych wybiórczych. Ale niektórzy nie 

potrafią tego zrozumieć i próbują nas tu – jak brakuje argumentu, wchodzi po prostu, nie 

wiem, siła głosu, niezadowolenie, pokazywanie czegoś, co w rzeczywistości nie ma miejsca. 

Dziękuję.” 

 

Na sali obrad rozległy głośne oklaski. 

 

Pan Tomasz Urbański Sołtys Sołectwa Wicie powiedział: „To się nazywa frustracja.”  

 

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Radna Gminy Darłowo powiedziała: „Proszę 

Państwa.” 

 

Pani Przewodnicząca rady udzieliła głosu Panu Wójtowi.  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział: „Szanowni Państwo. Wczoraj 

słyszałem na komisji, że no tu Pani Grażyna ma prawo wszystko mówić, bo została wybrana. 

Ja chciałbym … Przez mieszkańców. Ja chciałbym powiedzieć, że szacunek powinniśmy mieć 

wszyscy do siebie, bo tak naprawdę to wybrani tu wszyscy zostali. Zostali wybrani Radni. 

Zostałem wybrany ja. Ja też przypominam. Na mnie też mieszkańcy gminy głosowali i 

podejrzewam, że w Starym Jarosławiu nawet miałem więcej głosów niż Pani Radna. Także 

głosowali na siedzących tu Sołtysów, później mieszkańcy. I nie zawsze – i to powiem szczerze 

– nie zawsze te wybory mogłyby być takie jak byśmy chcieli. Ale proszę o szanowanie siebie. 

Tak jak my. Ja mam wrażenie, że ja staram się szanować wszystkich i z wszystkimi 

współpracować żeby nasi mieszkańcy, którzy właśnie nas wszystkich wybierali, byli z naszej 

pracy zadowoleni. I proszę o właściwy szacunek wszystkich do siebie. Tylko to. Dziękuję.” 

 

Na sali obrad ponownie rozległy głośne oklaski. 

 

Pani Przewodnicząca zapytała czy Pani Radna Grażyna chciałaby zabrać głos?  

 

Radna pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała: „Tak. Ja chciałam zabrać głos 

na zakończenie. Chciałam zapytać Państwa. Jeżeli Państwo jesteście zgodni z prawdą, jeżeli 

zwolnicie mnie z obowiązku trzymania tego w tajemnicy, to ja tu puszcze i proszę tego 

posłuchać. Jak to było. Jak to się odbyło.” 

 

Radni nie życzyli sobie ponieważ sesje rady nie są gremium do tego rodzaju spraw. 

 

Pan Wiesław Moskwa Radny Gminy Darłowo powiedział: „Nie życzymy sobie.” 

 

Radna pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała: „Proszę bardzo. Jeżeli ja 

jestem nieuczciwa i kłamię to ja bym to puściła i posłuchała.” 
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Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała: „Pani Radna, jest 

protokół sporządzany z każdego posiedzenia komisji. Także dziękuję.” 

 

Radna pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała: „No i to jest dowodem.” 

 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała: Czy ktoś jeszcze z 

Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie?” 

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział: „Szanowni Państwo, ja na koniec 

w imieniu Pani Skarbnik  chciałbym Państwa prosić o pozostanie tutaj jeszcze chwileczkę. 

Pani Skarbnik tu przygotowała taki słodki poczęstunek. Zapraszamy tutaj, na krótki, na mały 

poczęstunek.” 

 

Pan Wiesław Moskwa Radny Gminy Darłowo powiedział: „Na kawę.” 

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział: „Jeszcze nie zakończone.” 

 

Pan Wiesław Moskwa Radny Gminy Darłowo powiedział: „Siadamy.” 

 

Nikt więcej głosu nie zabrał. 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Ad. 31.  

Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XV sesji Rady Gminy 

Darłowo IX kadencji – Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła 

obrady o godzinie 11
58

 w dniu 20 marca 2025 roku. 

Obradom przewodniczyła: 

                        Przewodnicząca  

                    Rady Gminy Darłowo 

      

           Justyna Osses  

Sekretarz obrad:  

Radny Rady Gminy Darłowo 

    

Wiesław Moskwa  

 

 

Protokół sporządziła:  

Iwona Kowalska  


